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Praet, BCE:
“Un buget
comun al zonei
euro ar fi de
folos într-o
viitoare crizã
economicã”

Un buget comun pentru toate
þãrile din zona euro ar susþine
politica monetarã în perioa-

dele de recesiune severã, este de pãre-
re economistul-ºef al Bãncii Centrale
Europene (BCE), Peter Praet.

Domnia sa a declarat vineri,
într-un discurs susþinut în Frankfurt,
cã un buget comun ar putea contri-
bui, astfel, la combaterea oricãrei
crize economice viitoare, în condiþii-
le în care dobânzile Bãncii Centrale
Europene au fost deja reduse la zero.

Peter Praet a menþionat: “Întreba-
rea cheie pentru un economist este
dacã ar fi posibilã eliminarea legãturii
dintre funcþia de stabilizare ºi funcþia
de redistribuire, permiþând unui buget
central de dimensiuni moderate sã
aibã un efect semnificativ de stabili-
zare macroeconomicã. Dacã acest lu-
cru ar fi posibil, un asemenea buget
central ar putea susþine politica mo-
netarã în special în perioadele de re-
cesiune profundã, când ratele nomi-
nale ale dobânzilor ar putea ajunge la
limita inferioarã efectivã”.

V.R.

2 lei

LUCIAN ISAR:

“Trebuie sã aderãm la Zona Euro indiferent
de obstacolele ridicate de Isãrescu”

Reporter: Guvernatorul Bãncii
Centrale a subliniat, joi, cã þara
noastrã are nevoie de un program
naþional, sprijinit de toate partide-
le, pentru aderarea la Zona Euro,
dar cã acesta trebuie sã fie unul am-
biþios ºi realist. La rândul sãu,
preºedintele Klaus Iohannis a men-
þionat cã aderarea României la
Zona Euro este un demers esenþial.
Cum vedeþi dumneavoastrã adera-
rea noastrã la Zona Euro, în acest
moment?

Lucian Isar: Analiza oportunitãþii

aderãrii la Euro trebuie realizatã în
funcþie de “materialul clientului” ºi
nu pe bazã de abstracþiuni idealizate.
Rezultatul unei analize pragmatice
este simplu: România trebuie sã ade-
re la Euro indiferent de obstacolele
ridicate de discursul dual al lui Isã-
rescu. Þara noastrã ar trebui sã adere
cât mai repede la Zona Euro, iar deci-
zia este una politicã ºi de context, nu
una economicã.

A consemnat
EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 4)

“Nimeni la BVB”
Sobolewski

a demisionatde la BVB

Ludwik Sobolewski ºi-a dat de-
misia.

Wow!
Vineri, Bursa de Valori Bu-

cureºti (BVB) a afiºat pe site
textul unui “Raport curent”:

“Bursa de Valori Bucureºti
SA informeazã cã, în data de
27 octombrie 2017, domnul
Ludwik Sobolewski a notifi-
cat Societatea cu privire la demisia
sa din calitatea de Director General

al Societãþii”.
Aº fi zis cã este o glumã, dacã

anunþul n-ar fi fost afiºat pe
site-ul unei societãþi listate la
BVB, ea însãºi fiind însãºi
BVB, care listeazã pe BVB
însãºi (am pus doar trei de
“însãºi”, dar situaþia fiind cir-
cularã ºi smintitã, genereazã
perpetuu “însãºi”).

Sã vedem.
De douã luni, BVB este condusã

de Alin Barbu, ca interimar, cãci
postul de director general este va-
cant.

Dar BVB ne anunþã cã Sobolewski
ºi-a dat demisia dintr-un post vacant.

“Însãºi”!
În dimineaþa de 21 august, când

BVB devenise liberã de contractul
cu Sobolewski - care nu doar cã nu
mai era directorul general al BVB,
dar nu mai era nici mãcar paznic
sau femeie de serviciu la BVB -,
deci, în calitate de “nimeni la
BVB”, Sobolewski a afiºat pe
site-ul BVB cã lui i s-o fi sfârºit
contractul, dar nu ºi mandatul. De
atunci, pe Ludwik Sobolewski nu-l
mai cheamã simplu “Ludwik So-
bolewski”, ci Ludwik “Mi s-a ter-
minat contractul, dar nu ºi manda-
tul” Sobolewski.

“Însuºi”!
Preºedintele BVB Lucian Anghel

fusese de acord cu prostia asta
afiºatã de Sobolewski.

“Însuºi”!
Seniorul PR Specialist la BVB (pe

scurt, “þuþãr”) Florin CePraga (nu-
mele lui este greºit, de fapt trebuia
sã-l cheme Florin CeVarºovia) s-a
apucat sã mintã presa cã mandatul
este altceva decât contractul, astfel
cã se poate ca Sobolewski sã-ºi con-
tinue mandatul, deºi contractul s-a
stins.

“Însuºi”!

(continuare în pagina 7)

SIEGFRIED MUREªAN:

“Guvernul actual face ca
România sã nu fie atractivã
pentru investitorii strãini”
(Interviu în exclusivitate cu Siegfried Mureºan, negociatorul-ºef din partea
Parlamentului European pentru Bugetul Uniunii Europene pe anul 2018)

l “România a plãtit 14 miliarde de euro la bugetul UE ºi a absorbit 43 de
miliarde de euro, în cei zece ani de apartenenþã la UE” l“Preºedinþia UE
este o mare oportunitate, dar din pãcate Guvernul României nu înþelege
acest lucru” l “În aprilie 2017, noi aveam acreditate doar douã din zece
unitãþi de management pentru absorbþia fondurilor europene”

Reporter: Cum vedeþi România
în acest moment, atât din punct de
vedere economic, cât ºi politic?

Siegfried Mureºan: Cred cã, în
România, existã, în momentul de
faþã, un decalaj major între oameni,
aºteptãrile acestora ºi clasa politicã.
Am vãzut acest decalaj, în prima par-
te a anului, imediat dupã Ordonanþa
13, când o clasã politicã a dorit mo-
dificarea legilor justiþiei ºi slãbirea
luptei împotriva corupþiei a statului
de drept, în propriul interes.

Celde-aldoileamotivde îngrijorare
al meu este situaþia economicã, unde
vedem un guvern care reduce fonduri-
le pentru investiþii, creºte consumul,
iar multe dintre mãsuri au un caracter
populist ºi nu sunt sustenabile. ªi eu
vreau ca oamenii sã aibã pensii ºi sala-
rii mai mari, dar, pentru acest lucru,
trebuie sã pui la dispoziþia sectorului
privat o economie competitivã, puter-
nicã, de care investitorii sã fie atraºi, în
care sã-ºi doreascã sã investeascã, ori
acest lucru nu se întâmplã în România
în momentul de faþã.
A consemnat RAMONA RADU

(continuare în pagina 7)

DUPÃ CUM A ANUNÞAT ZIARUL BURSA
ÎN PREMIERÃ

Sevil Shhaideh, fostul vicepremier
urmãrit penal, intrã în boardul
OMV Petrom
lGabriel Dumitraºcu: “Nominalizarea fãcutã de
Ministerul Energiei îi descalificã profesional; Miza:
4000 euro/lunã”

Fostul vicepremier Sevil Shhai-
deh a fost numitã ca membru
provizoriu al Consiliului de

Supraveghere al OMV Petrom, pre-
cum ºi ca membru al Comitetului de
Audit ºi membru al Comitetului Pre-
zidenþial ºi de Nominalizare ale
OMV Petrom, ca urmare a renunþã-
rii lui Mihai Busuioc la mandatul în
funcþiile menþionate, potrivit unui
raport transmis, vineri, de companie
Bursei de Valori Bucureºti.

A.A.

(continuare în pagina 15)

Datornicii rãuvoitori din Cipru ameninþã stabilitatea
financiarã ºi creºterea economicã

Insula Afroditei nu mai ocupã de
câþiva ani buni prima paginã a presei
financiare internaþionale, însã
aceasta nu înseamnã cã s-au rezolvat

toate problemele din
sistemul bancar. De
fapt, nu s-au rezolvat
aproape deloc, în
condiþiile în care rata
de neperformanþã
este aproape de 50%.

Oare bãncile din
Cipru nu au aflat cã în

Cipru se pot înfiinþa firme fantomã
care sã cumpere creditele neperfor-
mante pentru câteva procente din va-
loarea nominalã? Sã fie din cauzã cã
tot mai mulþi debitori aleg sã nu-ºi

onoreze obligaþiile contractuale?
Problema a fost abordatã recent

într-un articol Bloomberg cu titlul

“Cyprus Rogue Borrowers Pose
Threat to Sustained Growth”.

Termenul din limba englezã

“rogue” are mai multe traduceri în
limba noastrã. De la “vagabond”,
“nemernic” sau “rãuvoitor”, trece

prin “ticãlos”, “distrugãtor” ºi
sfârºeºte la “solitar ºi rãu”.

(continuare în pagina 8)

CÃLIN
RECHEA

Europarlamentarul român Siegfried

Mureºan, negociator-ºef, din par-

tea Parlamentului European, pen-

tru Bugetul Uniunii Europene pe

anul 2018, ne-a acordat recent un

interviu, în care ne-a vorbit despre

principalele probleme pe care le

întâmpinã þara noastrã, în aceastã

perioadã.

Domnia sa sprijinã dialogul, inve-

stiþiile în proiecte de cercetare,

inovare ºi infrastructurã, fapt pe

care îl subliniazã ºi în discursurile

sale din Plenul Parlamentului Euro-

pean.

Eurodeputatul considerã cã þara

noastrã traverseazã o perioadã

economicã favorabilã, pe care,

însã, Guvernul nu o valorificã, sus-

þinând cã este necesarã o reformã

economicã.

Domnia sa a mai precizat, totoda-

tã, cã preºedinþia UE, pe care þara

noastrã o va prelua de la 1 ianua-

rie 2019, este o mare oportunita-

te, cãreia Guvernul de la noi ar

trebui sã îi acorde o deosebitã

atenþie.

MAKE

Þara noastrã ar trebui sã adere cât mai repede la Zona

Euro, iar decizia este una politicã ºi de context, nu una

economicã, este de pãrere fostul bancher Lucian Isar.

Acesta ne-a spus cã lipsa unui astfel de proiect este

unul dintre motivele pentru care asistãm la o volatilita-

te sporitã a deciziilor economice ºi cã aderarea la Euro

poate funcþiona ca punct atractor pânã când România

va avea capacitatea sã genereze un proiect de þarã ex-

haustiv.

Afirmaþiile sale vin în contextul în care, joi, Guvernato-

rul BNR Mugur Isãrescu a subliniat cã România are ne-

voie de un program naþional, sprijinit de toate partidele,

pentru aderarea la Zona Euro, dar cã acesta trebuie sã

fie unul ambiþios ºi realist.


